
Conclusies van de Coördinatie Commissie voor 
Europese Integratie- en Associatieproblemen 
van 16 juni 1981 

De Coördinatie Commissie heeft tijdens zijn 
zitting op 16 juni 1981 de volgende agenda -
behandeld. 

1. Voorbereiding van de Onderwijsraad van 22 juni 

2. Voorbereiding van de Ontwikkelingsraad van 22 juni 
2.1 Noord-Zuid 
2.2 Conferentie van Nairobi inzake nieuwe en hernieuwbare 

energiebronnen (10 - 21 augustus 1981) 
2.3 Conferentie van Parijs inzake de minst ontwikkelde 

landen (1 - 14 september 1981) 
2.4 Investeringen in ontwikkelingslanden 
2.5 (evt.) Voedselhulp (ontwerp-verordening andere 

produkten) 
2.6 Vluchtelingenhulp 
2.7 Diversen 

3. Voorbereiding van de Algemene Raad van 22 en 23 juni 
3.1 Voorbereiding ministeriële bijeenkomst met Malta 
3.2 Voorbereiding van de Europese Raad 
3.3 Noord-Zuid-Dialoog 
3.4 Betrekkingen met Japan 
3.5 EVA-Jaarverslag 
3.6 Multivezelakkoord 
3.7 Cacao-overeenkomst 
3.8 Zesde Tin-overeenkomst 
3.9 Voedselhulpverordening 

3.10 Portugal 
3.11 Middellandse Zee Protocollen 
3.12 Europees Paspoort 
3.13 Rapport Drie Wijzen 
3.14 Behandelingswijze begroting 1982 
3.15 Personeel 
3.16 Diversen 

- Stabex 

4. Voorbereiding van de Staalraad van 24 juni 
4.1 Verlenging van de "crise manifeste" 
4.2 Steuncode 
4.3 Sociale maatregelen 
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5. Voorbereiding Energieraad 24 juni 
5.1 Sub-crisismaatregelen 
5.2 Investeringen in de energiesector 
5.3 Gebruik van kolen in de industrie 
5.4 Het prijsbeleid in de energiesector 
5.5 Relaties met de OPEC-landen 
5.6 De invoer van aardgas 

6. Voorbereiding van de Fiscale Raad 

De aandacht van de REZ wordt gevestigd op punt 3.1 
(Voorbereiding ministeriële bijeenkomst met Malta) 
blz. 8, punt 3.6 (Multivezelakkoord) blz.12, punt 4.3 
(Sociale maatregelen in de staalsector) ad b. blz.20. 
De REZ zou voor het overige navolgende overwegingen 
en conclusies kunnen goedkeuren. 

• 



1. Voorbereiding van de Onderwijsraad van 22 juni 

Deze Raad zal bijeenkomen om aan een belangrijk actiepunt 
uit de Raadsresolutie van februari 1976 een nieuwe impuls 
te geven, te weten de relatie tussen het onderwijsbeleid 
en de werkgelegenheidssituatie in de Gemeenschap. Tevens 
zal van gedachten gewisseld worden over de invloed van de 
demografische veranderingen op het onderwijssysteem in de 
Gemeenschap. Het is thans nog onduidelijk of wellicht 
een derde punt, te weten de erkenning van academische 
diploma's, op de agenda zal worden opgevoerd. In afwachting 
van de mate, waarin overeenstemming aangaande dit onder
werp wordt bereikt in het Onderwijscomité en in de daarop
volgende bijeenkomst van PV's zal het voorzitterschap in 
deze een beslissing nemen. 
Het voorzitterschap heeft de ontwerp-conclusies van de Raad 
voorbereid, die als werkdocument zowel aan het Onderwijs
comité als aan de delegaties zijn voorgelegd. 

De Coördinatie Commissie concludeerde, dat de 
Nederlandse delegatie in de Raad in beginsel 
kan instemmen met de ontwerp-conclusies van het 
voorzitterschap; de formulering van de conclusie: 
dient nog op een enkel punt enigszins te worden 
bijgesteld in die zin, dat duidelijk moet blijken, 
dat de Commissie de enige verantwoordenjke is 
m.b.t. het doen van de voorstellen als in de 
ontwerp-conclusies bedoeld. 
Daarnaast stemde de Coördinatie Commissie ermee 
in dat het voorzitterschap t.z.t. afhankelijk 
van de resultaten van het Comité van Permanent 
Vertegenwoordigers m.b.t. de erkenning van de 
academische diploma 1s, een beslissing neemt over 
het opvoeren van dit onderwerp op de Raadsagenda. 



2. Voorbereiding van de Ontwikkelingsraad van 22 juni 
2.1 Noord-Zuid 

Aan de Ontwikkelingsraad zal voorliggen een voor de 
Algemene Raad bestemd rapport, opgesteld door de hoog 
niveau Noord-Zuid groep. Dit rapport, waarom de Euro
pese Raad te Maastricht verzocht heeft, betreft de 
door de Gemeenschap in de Noord-Zuid dialoog in te 
nemen positie. Het rapport dekt vijf, overigens met elkaar 
samenhangende, beleidsterreinen, die de hoofdthema's 
in de Noord-Zuid dialoog vormen t.w.: energie, ontwikke
lingsfinanciering , voeding, industriële herstructurering 
en handelsrelaties met ontwikkelingslanden, ontwikkeling 
van natuurlijke rijkdommen in ontwikkelingslanden. Over 
de inhoud van het rapport is te Brussel overeenstemming 
bereikt. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland akkoord kan gaan met het in dit 
rapport gestelde. De Ontwikkelingsraad 
zal een bespreking aan bedoeld rapport 
kunnen wijden en de voorzitter van de 
Ontwikkelingsraad zal daarvan vervolgens 
verslag kunnen doen in de Algemene Raad van 
22 juni. 

2.2 Conferentie van Nairobi inzake nieuwe en hernieuwbare 
energiebronnen (10 - 21 augustus 1981) 

Aan de Coördinatie Commissie lag voor een ontwerp-
raadsverklaring, welke door het voorzitterschap zou 
kunnen worden ingediend. De voorbereiding van de 
conferentie van Nairobi is echter nog in volle gang, 
zodat het moeilijk is nu reeds middels een verklaring 
daarop in te spelen. 

De Coördinatie Commissie meende dat alsnog 
getracht dient te worden de ontwerp-verklaring 
meer inhoud te geven. Zulks met gebruikmaking 
van de inkomende berichten omtrent de lopende 
voorbereidingen. Gemeend werd dat de EG-
ontwikkelingsministers tijdens hun bijeenkomst 
niet aan deze conferentie voorbij konden gaan 
en dat deze verklaring derhalve opportuun 
geacht dient te worden. 



2.3 Conferentie van Parijs inzake de minst ontwikkelde 
landen (1-14 september 1981) " 

Aan de Coördinatie Commissie lag voor een werkdocument 
van het Voorzitterschap. Hierin wordt een ontwerp voor 
gemeenschappelijke oriëntaties geformuleerd ten aanzien 
van de doelstellingen van de Conferentie, de globale 
en sectoriële prioriteiten welke in een actieproaramma 
zouden dienen te worden opgenomen, de financiële en 
hulpaspekten, globale deelname en follow-up van de 
Conferentie. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland akkoord gaat met het ontwerp voor 
gemeenschappelijke conclusies. 

2.4 Investeringen in ontwikkelingslanden 

De Ontwikkelingsraad zal zich dienen uit te spreken 
over een door het voorzitterschap opgestelde tekst 
waarin een informatieprocedure wordt voorgesteld m.b.t. 
investeringsbeschermingsovereenkomsten (IBO) . Krachtens deze 
procedure kan iedere Lid-Staat die een IBO wenst te 
sluiten met een derde land waarmee de EG een non-discri
minatie afspraak heeft, hiervan te Brussel melding maken. 
Andere Lid-Staten dienen alsdan hun eventuele IBO's te 
overleggen die zij met dit derde land hebben, hetgeen 
de betreffende Lid-Staat in staat zal stellen van dit 
derde land eenzelfde behandeling te eisen als deze 
andere Lid-Staten. De voorgestelde procedure vormt een 
uitwerking van de opdracht die de Ontwikkelingsraad van 
18 november 1980 inzake het begrip non-discriminatie 
heeft gegeven. 

De Coördinatie Commissie aanvaardde de resul
taten van het interdepartementale overleg dat 
op 15 juni over de voorgestelde informatie
procedure is gevoerd, inhoudende dat met de 
essentie van het voorzitterschapsvoorstel 
terzake ingestemd kon worden, en zag geen 
aanleiding tot conclusies op onderdelen. 



2.7 

De Coördinatie Commissie constateerde dat 
gezien de nauwe band die bestaat tussen de 
kaderverordening voedselhulp en de onder
havige verordening, dit punt alleen op de 
agenda van de Ontwikkelingsraad komt, indien 
in het Ccreper van 18 juni uitzicht zal 
blijken te bestaan op afronding van de kader 
verordening. Van Nederlandse zijde bestaan 
geen bezwaren tegen de onderhavige ontwerp
verordening . 

2 6 Vluchtelingenhulp 

Tijdens de Ontwikkelingsraad van 28 april jl. kondigde 
de Commissie aan een mededeling te zullen voorleggen 
aan de Raad i.v.m. de ontoereikendheid van de 
instrumenten, waarover .de internationale gemeenschap 
beschikt voor de hulp aan vluchtelingen. Het 
betreffende Commissiedocument is nog niet verschenen. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat, 
indien er geen Commissievoorstel is, dit 
onderwerp niet te bespreken is in de Raad. 

Diversen 

Op voorstel van Nederland is ook de rol van de 
vrouw in de ontwikkelingslanden op de agenda van 
de Ontwikkelingsraad geplaatst. Nederland heeft 
over dit punt een werktekst opgesteld, waarin 
de Commissie wordt uitgenodigd een notitie te 
maken met betrekking tot de integratie van vrouwen 
in ontwikkelingslanden in het kader van het EG-
hulpprogramma. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat de Nederlandse delegatie een inter
ventie zal houden over dit onderwerp om 
haar werkdocument toe te lichten. 

2 5 (evt.) Voedselhulp (ontwerp-verordening andere 
produkten) 

Deze ontwerp-verordening betreft de vaststelling 
van de algemene voorschriften betreffende de 
levering van andere produkten dan graan, magere 
melkpoeder en butteroil in het kader van de voedsel 
hulp, aan bepaalde ontwikkelingslanden en aan 
bepaalde gespecialiseerde instellingen. 



3. Voorbereiding van de Algemene Raad van 22 en 23 juni 
3.1 Voorbereiding ministeriële bijeenkomst met Malta 

De Raad moet zich beraden over een gemeenschaps
standpunt ten behoeve van de eerstkomende bijeenkomst 
van de Associatieraad met Malta op ministerieel 
niveau. In de bijeenkomst van het Associatiecomité 
van 1 _l_j-uni_ heef t jde Gemeenschap reeds alle Maltese 
verlangens moeten afwTjzeir;'^gne±nde^ërr"vöITedige 
confrontatie met Malta te voorkomen, heeft de 
Commissie thans voorgesteld enige concessies te 
doen. Volgens de Commissie zou de Gemeenschap Malta 
kunnen toezeggen om -zoals in de praktijk steeds 
gebeurt - ook in de toekomst af te zien van weder
instelling van derde-landenrechten op de invoer van bepaalde 
textielprodukten van Malta bij de overschrijding 
van de voor die produkten vastgestelde plafonds. 
Voorts stelt de Commissie voor dat de Raad reeds 
nu een beginselbereidheid uitspreekt voor de opstelling 
van een nieuw Financieel Protocol met Malta. Zulks 
niettegenstaande het feit dat het huidige, per 
november 1978 in werking getreden. Protocol nog een 
werkingsduur heeft tot november 1983. Zijdens de 
Commissie (en ook enkele andere lidstaten) wordt 
echter gesteld dat het altijd de bedoeling is 
g e w e e s t de looptijd van de financiële protocollen 
met Malta dezelfde duur te geven als die met de 
Maghreb- en Mashrak-landen. 

In de Coördinatie Commissie werd inzake de eerste 
Commissiesuggestie opgemerkt dat deze in feite niets voor
stelt aangezien zij neerkomt op een handhaving van de 
status quo. Bij het tweede Commissievoorstel werd 
aangetekend dat dit wellicht een gebaar zou kunnen 
zijn om een openlijke breuk met Malta te voorkomen. 
Het gaat hierbij overigens alleen om het beginsel van 
een nieuw Protocol voor Malta doch nog niet om de inhoud 
daarvan. Enigerlei concessie voor Malta lijkt noodzakelijk 
al was hel: maar om dat land niet te provoceren tot een 
Uiteindelijk verzoek om toetreding tot ae SVJ.^ 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland op zichzelf geen behoefte heeft 
aan de Commissiesuggestie inzake het ook 
voor de toekomst afzien van de weder
instelling van de derde-landenrechten bij 
de overschrijding van de plafonds voor bepaalde 
textielprodukten. Nederland behoeft zich 
echter tegen een zodanige coneessie ook 
niet te verzetten. 



• 

De Coördinatie Commissie zag er ook geen 
bezwaar in dat de aanstaande Raad zich reeds 
uitspreekt over een beginselbereidheid om 
met Malta een niéuw Protocol aan te gaan. 
Zulks dan teneinde - zoals oorspronkelijk 
ook altijd de bedoeling is geweest - de 
onderhandelingen met _Malta op een__ 
ljiin^te brengen met die met "Cyprus en de_ 
Maghreb^__en Mashrak-landen. Het ministerie 
van Financien tekende hierbij evenwel aan 
dat een dergelijke uitdrukkelijke gelijk
schakeling met die landen onvermijdelijk 
implicaties zal hebben voor de inhoud van het 
nieuwe Protocol. Hierbij signaleerde dit 
niirrrsterie een bepaling uit de Maltese grondwet 
krachtens welke Malta voor leningen met betrek
king tot inf rastructurerele werken geen hogere 
rente mag overeenkomen dan 3%. Gelijkschakel.,ig 
zou derhalve in feite betekenen dat Malta uit
sluitend giften kunnen worden geboden. Zover 
wilde dat ministerie op dit ogenblik niet 
gaan. De overige ministeries hadden er echter 
geen bezwaar tegen deze globale benadering 
tegenover Malta tot uitdrukking te brengen. 
Daarbij werd door deze ministeries voorts 
nog gesignaleerd dat het door de Commissie 
voorgestelde gebaar werkelijk het enige is, 
dat de Gemeenschap Malta heeft te bieden. 
Hejb ministerie van Financiën verklaarde^ 
zijn voorbehoud op dit punt vooralsnog 
staande te willen houden en vroeg om nadere 
discussie terzake in de REZ. 



3.2 Voorbereiding van de Europese Raad 
De onderstaande gesprekspunten zullen waarschijnlijk 
in de Europese Raad aan de Orde komen. De Coördinatie 
Commissie overwoog te dien aanzien het volgende, 
hetgeen als een leidraad zou kunnen dienen bij de 
discussie terzake in de Algemene Raad. 

- De economische, financiële en sociale situatie 
De EG-Commissie heeft het gebruikelijke document 
terzake toegezegd. In de voorbereidende bespreking 

p in de Ecofinraad werd geconcludeerd to^ ppp jterug-
{ houdende b e n a ^ r i n g ^ n J ^ P f y^~r^t-^b^l^id. De 

M*yM*' inTTatiebestrijdende maatregelen van de VS-regering 
lijken resultaat te boeken, hetgeen een gunstige 
ontwikkeling zou zijn. Voor wat betreft het economische 
beleid in de Gemeenschap, lijkt een voortzetting van 
het huidige beleid aangewezen. De conclusies van de 
voorzitter van de Gezamenlijke Raad zullen niet uit
drukkelijk onder dit agendapunt worden opgevoerd, doch 
zullen uiteraard wel van belang zijn bij de bespreking 
van dit onderwerp. 

- Het mandaat van 30 mei 1980 
Het document terzake van de Commissie zal te laat 
verschijnen voor discussie in de Algemene Raad. 
Commissievoorzitter Thorn zal het op 24 juni alhier 
komen toelichten. De vraag werd gesteld of ruimte 
dient te worden gegeven tijdens de Europese Raad tot 
inhoudelijke discussie terzake. De Coördinatie 
Commissie meende dat, gelet op reeds publiekelijk 
ingenomen posities t.a.v. dit onderwerp, zulks on
vermijdelijk was en verbond hieraan de conclusie dat 
dit ook aan Nederlandse zijde dient te geschieden. 
De Europese Raad zal althans tot conclusies dienen te 
geraken omtrent procedure en kalender. De Coördinatie 
Commissie nam aan dat de Algemene Raad dit onderwerp 
steeds op haar agenda zou hebben en als centraal 
overlegorgaan zou dienen; bij haar zou de verant
woordelijkheid berusten voor de voorbereiding van de 
besluitvorming tijdens de Europese Raadszitting te 9 Londen in november. Zki .yarftra4en oi^^yi^e^k^nen 
vep^e]^^^p^-^eX^^ecö^Bn. _ V* 

- Voorbereiding van de Ottawa-top 
Onder dit gesprekspunt zal vooral de driekhoeksrelatie 
EG - VS - Japan aan de orde zijn. De handelsproblematiek 
zou aanleiding moeten geven tot een profilering van 
de Gemeenschap. Onder dit gesprekspunt zal wellicht 
zoals gebruikelijk ook de energieproblematiek worden mee 
genomen. De Energieraad zal hier wellicht nog enig 
materiaal voor leveren. 

- De Noord-Zuid-Dialoog 
Verwezen moge hier worden naar agendapunt 3.3. In de uit 
spraken van de Europese Raad op dit punt ware ook aan
sluiting te vinden bij de uitspraken welke de OESO-
ministerraad van 17 en 18 juni terzake zal doen. 



3.3 Noord-Zuid dialoog 

Zie voor dit onderwerp tevens hetgeen bij de voorbe
reiding van de Ontwikkelingsraad is gesteld (2.1). 
Aan de Algemene Raad zal het rapport inzake de door de 
Gemeenschap in de Noord-Zuid dialoog in te nemen positie 
voorliggen. Conform de conclusies van de Europese Raad 
van Maastricht zal dit rapport vervolgens aan de a.s. 
Europese Raad worden doorgezonden. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat de 
Algemene Raad, wanneer zij Het "betrokken rapport 
aan de Europese Raad doorzendt, daarbij op het 
volgende zal kunnen wijzen —y 
- het rapport is van belang vanwege 

de westelijke economische 
topconferentie te Ottawa (juli 1981) en de 
Noord-Zuid top te Cancun (oktober 1981) 

- verscheidene internationale conferenties , ~die 
(mede) Noord-Zuid vragen betreffen staan in 
de loop van het tweede semester op de agenda, 
w.o. de conferentie van Nairobi inzake nieuwe 
en hernieuwbare energiebronnen (augustus), de 
conferentie van Parijs inzake de minst ont
wikkelde landen (september) 

- de hoog niveau groep Noord-Zuid zal een aantal 
punten uit het rapport nader kunnen uitdiepen, 
in het bijzonder op de punten welke de hierbove 
bedoelde internationale conferenties betreffen. 



3.4 Betrekkingen met Japan 
Op 4 juni heeft de Europese commissaris Haferkamp in 
het Comité Van Permanent vertegenwoordigers verslag 
gedaan van de weinig bemoedigende resultaten van het 
laatste Commissie-overleg met de Japanse autoriteiten. 
Gebleken is dat Japan, behalve tot enkele concessies 
op bilaterale basis ten aanzien van zijn auto
exporten, in feite tot weinig of niets bereid is. 
Hierbij is van belang dat de BRD-minister Lambsdorff 
tijdens zijn recente bezoek aan Tokio Japan tot een 
zekere matiging van de uitvoer naar de BRD bereid 
heeft gevonden. 
In Comité 113 wordt thans gesproken over een 
Gemeenschapsopstelling met name in de sectoren van 
de automobielen, t.v.-buizen/toestellen en machine
werktuigen. Voor wat betreft de automobielen stelt 
de Commissie voor dat de Gemeenschap zich voorshands 
beperkt tot een afwachtende houding. Ten aanzien van 
de t.v.-buizen/toestellen en de machinewerktuigen 
pleit de Commissie voor een voortzetting van het 
ingestelde surveillance-systeem. Voorts wil de 
Commissie blijven doorgaan met haar oogingen om van 
Japan concrete toezegginqen inzake de bevordering van 
import uit de EG in Japan te verkrijgen. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland kan instemmen met de - hierboven 
weergegeven - Commissiebenadering inzake de 
sectoren van de automobielen, de t.v.-buizen/ 
toestellen en de machinewerktuigen. Hierbij 
benadrukte de Coördinatie Commissie de 
noodzaak van een nieuw gesprek met Japan 
waarbij met name gesproken zou moeten worden 
over de mogelijkheden voor het Europees 
bedrijfsleven om op de Japanse markt te 
penetreren. Nederland zou in de Raad ook nog 
eens het belang van een gemeenschappelijke 
opstelling van de lidstaten moeten bepleiten 
en, in dat verband, ook de afschaffing van 
thans door enkele lidstaten eenzijdig in
gestelde bilaterale restricties. 



3.5 EVA-Jaarverslag 
Het gaat hier om het vierde Jaarverslag over de 
stand van zaken met de vrij-handelsovereenkomsten 
tussen de Gemeenschap en de landen van de Europese 
Vrij Handelsassociatie (EVA). Het punt staat als 
zg. vals B-punt op de Raadsagenda met name om 
Denemarken in de gelegenheid te stellen het belang 
van de samenwerking tussen de Gemeenschap en de 
EVA-landen te benadrukken. 

De Coördinatie Commissie herbevestigde 
de Nederlandse instemming met het Jaarversl 

3.6 Multivezelakkoord 

#0 

De Raad zal de Gemeenschapspositie vaststellen 
ten behoeve van de besprekingen van medio juli in 
GATT-kader over de verlenging van het Multivezelakkoord 
(MVA), dat einde 1981 afloopt. Inzake het door 
Nederland in te nemen standpunt lagen aan de 
Coördinatie Commissie de IRHP-conclusies van 9 juni 
1981 voor. 
T.a.v. een probleem kon daarin nog geen standpunt 
worden geformuleerd. Het betreft de 

de zgn. "cut-backs", d.i. het éénmalig 
verlagen van de globale referentiecontingenten (bijv. 
tot het niveau van de in het vorig jaar feitelijk 
gerealiseerde uitvoer) Zijdens het ministerie van 
Ontwikkelingssamenwerking en dat van Buitenlandse ^ 
Zaken werd gesteld dat dergelijke "cut-backs" alleen 
acceptabel zijn indien deze_volumes worden toegevoegd 
aan de contingenten voor de armste textielproducerende 
landen. Het totale contingent diende derhalve gelijk te 
blijven. Het Ministerie van Economische Zaken wenste 
echter dat de vraag of de mogelijkheid moest worden open 
gehouden van een reductie van het totaal contingent, 
vooralsnog niet te beantwoorden. 

Tijdens de R.E.Z. bijeenkomst van 19 juni 
zou hierop worden teruggekomen. 
De Coördinatie Commissie keurde de conclusies 
van de IRHP d.d. 9 juni voorts goed en 
besloot deze aan haar conclusies te hechten. 



3 . 7 Cacao-overeenkomst 

De Algemene Raad van mei is geconfronteerd met de 
Duitse weigering om in te stemmen met het afleggen, 
door de Gemeenschap, van de zg. verklaring van 
voorlopige toepassing inzake de in maart jl. 
door de Gemeenschap en de lidstaten ondertekende 
internationale Cacao-overeenkomst. De weigering 
van de BRD heeft tot gevolg dat de Gemeenschap voors
hands niet kan deelnemen aan de vergadering die door 
de Secretaris-Generaal van de Verenigde Naties voor 
29/30 juni in Genève is bijeengeroepen. Op deze 
vergadering zal een definitief besluit worden genomen 
over de al dan niet (gedeeltelijke) inwerkingtreding 
van de Overeenkomst. 

De Coördinatie Commissie meende dat 
Nederland ook in de aanstaande Raad druk 
op de BRD moet blijven uitoefenen. 

3.8 Zesde Tin-overeenkomst 

Dit punt staat op verzoek van de Commissie op de 
Raadsagenda. Het betreft de Gemeenschapspositie 
ten behoeve van de onderhandelingen in Genève over 
een zesde Tin-overeenkomst. Tijdens die onderhandelingen 
is gebleken dat de VS niet akkoord kunnen gaan met 
de belangrijkste punten van een door de conferentie
voorzitter opgesteld compromisvoorstel. Enkele lid
staten nu (met name het VK en de BRD) stellen als 
voorwaarde voor de aanvaarding van het compromis
voorstel dat de overige deelnemende landen (inclusief 
de VS) het ook accepteren. Deze landen menen nl. dat 
een nieuwe Tin-overeenkomst weinig zin heeft als de 
VS niet meedoet. Nederland echter ziet de VS-deelneming 
niet als een conditio sine qua non voor het goed 
functioneren van de Overeenkomst. 

De Coördinatie Commissie meende dat 
de Gemeenschap zijn medewerking aan de 
pogingen om de Overeenkomst tot stand te 
brengen, moet continueren, zulks ongeacht 
een wellicht weigerachtige houding van de VS. 



3.9 Voedselhulpverordening 

Besluitvorming in dit dossier wordt nog steeds 
belemmerd door de Franse weigering om akkoord te 
gaan met een voorzitterschapsvoorstel inzake de 
institutionele aspecten van de verordening. Dit 
voorstel geeft een regeling voor de bevoegdheids
verdeling tussen de Raad en de Commissie alsmede 
modaliteiten van de beheerscomitêprocedure. Het 
is nog niet duidelijk of de nieuwe Franse regering 

genegen is in deze een ander standpunt in 
te nemen. De Coördinatie Commissie heeft over dit 
onderwerp laatstelijk op 12 mei conclusies getrokken. 

De Coördinatie Commissie bevestigde haar 
conclusies van 12 mei zoals goedgekeurd 

./. door de Ministerraad van 15 mei. 

3.10 Portugal 

In verband met de onderhandelingsconferentie met 
Portugal (plaatsvervangersniveau) van 26 juni 
tracht het voorzitterschap vier verklaringen te 
finaliseren, te weten die inzake douane-unie, 
EGKS, kapitaalverkeer en sociale zaken. Het ziet er 
echter naar uit dat alleen het document inzake 
kapitaalverkeer tijdig tot stand zal kunnen komen. 
De documenten inzake EGKS en sociale zaken zijn nog 
niet voldoende in Brussel besproken. Met name 
Frankrijk heeft nog bezwaren tegen het douane-unie
document in verband met de netelige kwestie van de Portugese 
textielexport. De Coördinatie Commissie heeft op 12 mei 
over dit onderwerp conclusies getrokken. De REZ 
heeft er op 15 mei ook een discussie aan gewijd. 

De Coördinatie Commissie verwees naar de 
REZ-conclusie van 15 mei inhoudende dat 
Nederland zich in de textielkwestie achter 
de BRD dient te scharen (goedgekeurd door 
de Ministerraad van 15 mei). 



3.11 Middellandse Zee Protocollen 
Hier zijn aan de orde drie verschillende elementen van 
de te verlengen Protocollen met de Middellandse Zee
landen, te weten de globale omvang van de steun, de 
verdeling van de toe te kennen bedragen in EIB-leningen 
en begrotingsmiddelen, alsmede de verdeling van de 
middelen over de afzonderlijke Middellandse Zee-landen. 
Toegelicht werd dat de Raad op deze drie punten 
waarschijnlijk nog geen overeenstemming zou kunnen 
bereiken. Het Nederlandse standpunt ligt vervat in een 
instructie van 11 juni t.b.v. de besprekingen in het 
Comité van Permanent Vertegenwoordigers." 

De Coördinatie Commissie zag onder deze 
omstandigheden geen aanleiding tot het 
formuleren van conclusies. 

m 
3.12 Europees Paspoort 

Ter formalisering van het beginselbesluit van 
16 maart moet de Raad zich nog steeds uitspreken 
over een ontwerp-resolutie van de vertegenwoordigers 
van de regeringen van de lidstaten. Voor Nederland 
zijn er geen moeili jkhedeji. Frankrijk en het VK 
hebben nog wel enkele - technische - reserves. 

De Coördinatie Commissie herbevestigde de 
Nederlandse instemming met de ontwerp-resolutie. 

3.13 Rapport Drie Wijzen 

In de Algemene Raad van mei heeft de BRD gevraagd 
om een rapport van de secretaris-Generaal van de Raad 
ever de uitvoering van de - in december 1980 - door 
de Europese Raad bereikte conclusies inzake het Drie 
Wij zenrapport. Nederland staat gereserveerd tegenover 
deze suggestie. Daarbij acht Nederland met name 
belangrijk de nog recente datum en de wel zeer magere 
inhoud van de Raadsconclusies van december 1980.^ 
Het is overigens nog niet duidelijk of de BRD bij 
haar suggestie volhardt. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland zich terughoudend blijft opstellen 
ten aanzien van een inhoudelijke discussie 
reeds op dit tijdstip. 



3.15 Personeel 

In de vergadering van het Comité van Permanent 
Vertegenwoordigers van 12 juni jl. is gebleken dat de 
BRD zich nog verzet tegen aanvaarding door de Raad van 
de zgn. Resolutie van 26 mei 1981. De BRD heeft ook 
niet meegewerkt aan een goedkeuring van de Resolutie 
als a-punt door de Landbouwraad van 15 juni. De 
Nederlandse Ministerraad concludeerde reeds op 12 juni 
dat Nederland niet in weg zal staan aan een besluit
vorming zoals het voorzitterschap die zal weten te 
bereiken. De BRD wenst thans een behandeling van deze 
materie door de a.s. Raad. Verwacht wordt echter dat 
de Duitse delegatie zich alsdan zal beperken tot het 
afleggen van een verklaring. De Raad zal vervolgens dan 

de Resolutie kunnen aanvaarden. Daarna zal op 
grond van Commissievoorstellen dit besluit naar 
verwachting nog onder Nederlands voorzitterschap 
kunnen worden geformaliseerd. 

3.14 Behandelingswijze begroting 1982 

Mogelijk komt dit onderwerp op informele wijze 
gedurende de lunch aan de orde. Het betreft de vraag 

in hoeverre gevolg kan worden 
gegeven aan enkele van de suggusties van het 
Europees Parlement (resolutie Adonnino) inzake de 
verbetering van de begrotingsprocedures. Daarbij 
denkt Nederland met name aan de wens van het 
Parlement om de eerste Begrotingsraad voortaan te 
laten voorafgaan door een discussie - de dag tevoren 
tussen Raad en Parlement. 

De Coördinatie Commissie stond 
positief tegenover de wens van het Europees 
Parlement om meer informatie te krijgen 
over de procedures bij de behandeling van 
de Gemeenschapsbegroting. Daarbij verwees 
de Coördinatie Commissie mede naar de 
Paadsconclusies van december 1980 inzake het Drie Wijze' 
rapport. Anderzijds diende rekening te worden 
gehouden met de bij sommige lidstaten bestaandf 
vrees dat lidstaten tegen elkaar worden uitge
speeld indien de Raad met het Parlement terzake 
in contact zou treden nog voordat enige Raads-
oriëntatie is ontwikkeld. De Coördinatie 
Commissie zag mogelijkheid voor een gesprek 
over algemene aspecten van het begrotingsvoor
stel met het .Europees Parlement en bij gelegen
heid van de eerste behandeling van de begrotinc 
in de Begrotingsraad, doch nadat in Raadskader 
algemene oriëntaties zijn ontwikkeld. Afgespro
ken werd dat deze optie zal worden verkend in 
de eerstkomende vergadering van het Comité 
van Permanente Vertegenwoordigers. 



De Coördinatie Commissie volstond in 
deze omstandigheden met kennisneming van 
de laatste ontwikkelingen. 

3.16 Diversen 
Stabex 
De Franse delegatie wenst tijdens de Raad het 
functioneren van het Stabex-mechanisme aan de orde 
te stellen. Dit in verband met de noodzakelijk 
gebleken reductie van de Stabex-transfers voor 1980 
(ingevolge art. 34 Lomé-verdrag kan een dergelijke 
reductie plaatsvinden waarneer de middelen voor een 
bepaald toepassingsjaar ontoereikend zijn). De 
reductie zal op 19 juni onderwerp van gesprek uit
maken in het ACS-EEG Comité van Ambassadeurs. 
Naar verwachting zal Frankrijk er in de Raad voor 
pleiten dat de Commissie gaat zoeken naar andere 
middelen t.b.v. die Lomé-landen welke tengevolge 
van de reductie te kort komen. Voor de Franse gedachten 
bestaat bij de overige lidstaten weinig sympathie. 
Zulks met name omdat voorshands niet valt in te zien 
waar die aanvullende middelen vandaan zouden moeten 
komen. 

De Coördinatie Commissie meende in deze 
omstandigheden dat Nederland ermee kan 
volstaan het Franse standpunt aan te horen. 
Een afwijzende benadering van de Franse 
interventie lijkt op zijn plaats. 



4. Voorbereiding van de Staalraad van 24 juni 1981 

4 .1 Verlenging van de "crise manifeste" 

Voor het Nederlandse standpunt t.a.v. dit 
agendapunt zij verwezen naar de conclusies van de 

ICCE d.d. 12 juni die door de Coördinatie Commissie 
./. bevestigd werden (zie bijlage). 

4.2 Steuncode 

/. 
Ook op dit punt werden de conclusies van 
het ICCE bevestigd (zie bijlage) 

4.3 Sociale maatregelen 

Voor de bespreking van dit onderwerp kan de 
Coördinatie Commissie zich baseren op, eveneens, 

/• de ICCE-conclusies en de daaraan gehechte (zie bijlage) 
nota van het ministerie van Sociale Zaken. Over de 
inhoud van dezeinota, waarin de kwestie van het 
sociaal volet en het Nederlandse standpunt terzake 
wordt beschreven, bestaat op twee punten na over
eenstemming tussen de departementen. 
De twee opengebleven punten betreffen: 
a. de formulering door de EG-Commissie in haar voor

stellen van het begrip werktijdverkorting; 
b. de wijze van financiering van het sociaal volet: 

via een overheveling van de algemene EG-begroting 
naar de EGKS-begroting o£ via ad hoc-bijdragen van 
de lidstaten aan het EGKS-budget. 

c. De Coördinatie Commissie wijdde tenslotte ook nog ^ 
een bespreking aan de wenselijkheid van een plafond 
voor de uitgaven voor het sociaal volet. 

ad a Werktijdverkorting 

Voor wat de formulering van het begrip werktijd
verkorting aangaat, heeft het ministetie van Sociale 
Zaken een voorbehoud gemaakt ten aanzien van de 
betreffende zinsnede in de ICCE-conclusies (blz.2, 
derde volledige alinea). Omdat de bestaande 
Nederlandse werktijdverkortingsmaatregelen per 
definitie, als conjuncturele maatregelen, alleen van 
korte duur kunnen zijp, stroken ze niet met het soort 
maatregelen die de Commissie onder dat begrip wil 
laten vallen. Het ministerie van Sociale Zaken stond 
daarom een verfijning van de formuleringen in de Commissie
voorstellen op dit punt voor, zodanig dat de Nederlandse 
tenuitvoerleggingen het sociaal volet zonder problemen 
daarop aangepast kan worden. 



De andere departementen en PVEG meenden dat een 
afwijkende tenuitvoerlegging door Nederland ongewenst 
was en dat een Nederlandse wens tot verfijningen 
soortgelijke wensen van andere lidstaten zou op
roepen, waardoor besluitvorming ten aanzien van het 
hele "staalpakket" in gevaar komt. 

De Coördinatie Commissie concludeerde op 
dit punt dat middels interdepartementaal 
overleg voor de REZ van 19 juni 1981 
gezocht zou worden naar een nieuwe formulering 
terzake in de ICCE-aonclusies. De nieuwe 
tekst dient zoveel mogelijk tegemoet te 
komen aan het bezwaar van• het ministerie 
van Sociale Zaken, maar ook 
het voorzitterschap en de Nederlandse 
delegatie alle ruimte te geven om 24 juni a.s. 
mee te werken aan totstandkoming van een 
sociaal volet. 

ad b Financiering^swi J! ze 
Vooraf werd van de zijde van PVEG opgemerkt dat keuze 
voor een finaniering middels ad hoc-bijdragen van 
de lidstaten de besluitvorming zeer zou bemoeilijken, 
omdat gebleken was dat de lidstaten geen middelen 
uit hun nationale begrotingen kunnen of willen 
beschikbaarstellen. De garantie dat zonder al te 
veel problemen en op korte termijn middelen beschikbaar 
konden zijn voor het sociaal volet kon derhalve alleen 
door de Gemeenschapsbegroting geboden worden. 
Het gevaar van de precedentwerking van deze steunverlening naar 
andere beleidssectoren kan ondervangen worden 
door een Raadsverklaring die dergelijke werking uit
sloot. Van andere zijde is in de Coördinatie Commissie 
gewezen op de onzekerheden die vooralsnog bestaan 
omtrent de beschikbaarheid van de middelen op de EG-
begroting en met name of de door de EG-Commissie voor
gestelde rectificatieve begroting voor 1981 voldoende 
middelen opvoert voor sociale maatregelen in de sector 
staal. 



1 

Tegenover de wens van het ministerie van Financiën 
om in de Staalraad van Nederlandse kant in eerste 

/ nationale instantie te kiezen voor/ ad hoc-bijdragen, stelden 
- de ministeries van Economische Zaken en Sociale Zaken 

dat zij, zolang niet duidelijk was of voor de 
ad hoc-bijdragen in hun eigen resp. begrotingen 
ruimte was, dat standpunt niet zonder meer konden 
delen. De vertegenwoordiger van Financiën 
stelde dat de begrotingen van de vakdepartementen, 
hoe dan ook, zowel in geval van ad hoc-bijdragen als 
bij afdracht middels de BTW en de algemene middelen 
met de kosten zouden worden belast. 

Gezien de nota van het ministerie van 
Sociale Zaken en de daarin verwoorde stand
punten van de departementen concludeerde de 
Coördinatie Commissie dat het voorzitterschap 
en de Nederlandse delegatie in deze zouden 
moeten kunnen meewerken langs lijnen die 
besluitvorming over het "staal-pakket" mogelijk 
maakten gedurende de Raadszitting van 24 juni. 
Het Ministerie van Financiën wenste dit punt 
echter tijdens de REZ van 19 juni nog besproken 
Fe zien. 

sub c Plafond 
De Coördinatie Commissie besprak de vraag of de 
Staalraad zich zou moeten uitspreken voor een 
duidelijk plafond voor de uitgaven voor de sociale maat 
regelen. Een probleem blijft dat onduidelijk is wanneer 
alle claims ingediend zullen zijn en of in het laatste 
door de Commissie genoemde bedrag (20 7 min ERE over drie 
jaar brengt, w.o. 112 min ERE voor de begroting van 19^4) 
ook de nieuwe claims van Italië verdisconteerd zijn. 

De Coördinatie Commissie bevestigde op dit 
punt de ICCE-conclusies en stelde vast dat 
een duidelijk plafond aan de uitgaven 
(207 min ERE) wenselijk was. 



5. Voorbereiding Energie Raad 24 juni 

5•1 Sub-crisismaatregelen 

Het betreft hier een poging om tot afspraken te 
komen tér voorkoming van prijsstijgingen waar 
deze niet door de marktsituatie zijn geïndiceerd. 
De discussie in de EEG heeft sinds kort een andere 
wending genomen doordat de Commissie een nieuw voorstel 
heeft gedaan, waarin ze afgestapt is van de gedachte 
van de "pooling" van de beschikbare olie. Ze stelt 
nu een garantiesysteem voor, dat uitgaat van verhoging 
van de 9O-dagenverplichting en overdracht van "supply-
rights" door landen die nog normaal voorzien worden 
van olie aan landen die op hun eigen verhoogde 
voorraden_hebben moeten trekken. 
Binnen de Gemeenschap bestaat verschil van mening 
over de mate waarin de Gemeenschap hier eigen initia
tieven zou moeten of kunnen ontplooien. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
gestreefd moet worden naar een eenvoudig toe 
te passen systeem dat in ieder geval dezelfde 
elementen in zich zou moeten dragen als voor
kwamen in de EEG-en IEA-maatregelen van 
november 1980. Het blijft voor wat Nederland 
aangaat van overwegend belang dat zowel de 
VS als Japan deelnemen in een toekomstig 
sub-crisissysteem. 



5.2 Investeringen in de energiesector 

Aan de directeuren-generaal voor energie van de 
lidstaten is op 9 juni voor het eerst een nieuw 
document van de Commissie over de noodzaak van 
verhoogde energie-investeringen in de EEG voor
gelegd ("Energy Investment, Economie Resources 
and Industrial Renewal"). Sinds het uitgebreide 
document van de Commissie van 1979 (het zg. 
"communautair initiatief") blijft de Commissie 
dit onderwerp accentueren. 
De nieuwe voorstellen zijn meer op de werkelijkheid 
geënt en gericht op uitbreiding van de lenings
faciliteiten van de EEG op de (internationale) 
kapitaalmarkt in plaats van (zoals in de oor
spronkelijke voorstellen) het aanboren van nieuwe 
middelen via olie-invoer-of olieverbruiksheffingen. 
De Commissie ziet echter de noodzaak 
voor opvoering van de leningen vooral ten behoeve 
van leningsgaranties en rentebonificaties om 
investeringen van het bedrijfsleven in besparings
technieken, overschakeling op andere energie
bronnen etc. (d.w.z. herstructurering energievraag) 
te verbeteren. De Commissie ondersteunt haar voor
stellen onder meer met het argument dat de werk
gelegenheid juist met deze investeringen wordt 
gestimuleerd. 

De Coördinatie Commissie constateerde dat 
het hier om een eerste resultaat gaat van 
onderzoek dat de Commissie pleegt naar de 
investeringsplanning op energiegebied in de 
lidstaten. Tevens werd vastgesteld dat de 
Energieraad van 24 juni weliswaar geen 
besluiten zal nemen over de materie van dit 
werkdocument, maar dat niettemin inter
departementale coördinatie alsnog wenselijk 
was. Het ministerie van Economische Zaken 
zal derhalve op dit punt "speaking nótes" 
opstellen voor de Nederlandse woordvoerder 
in de Raad die aan de andere departementen 
voor akkoord zullen worden voorgelegd. 



fS, 5.4 Het prijsbeleid in de energiesector 
Het gaat hier om een mondeling verslag van 
commissaris Davignon over de voortgang bij het 
onderzoek van de Commissie naar het prijsbeleid 
dat de lidstaten voeren voor de energiesector. 
De Energieraad van 3 maart heeft op aandringen van 
het VK en de BRD gevraagd om een dergelijk onderzoek. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat de Raad het verslag van commissaris 
Davignon kan aanhoren. Tevens ware daarbij 
de Commissie aan te sporen haar definitieve 
verslag zo spoedig mogelijk na het zomer
reces aan de Raad voor te leggen. 

5.3 Gebruik van kolen in de industrie 
De EEG-Commissie legt een vrij omvangrijke mededeling 
aan de Raad voor over de problemen die zich voordoen 
in de industrie bij de overschakeling van olie naar 
steenkool. Het gaat om een onderzoek bij alle 
industriële sectoren behalve de staalsector en de 
energiesector zelf. 
Het oordeel van de lidstaten is tot nu toe geweest 
dat de door de Commissie voorgestelde maatregelen te 
globaal van karakter zijn. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
ook ten aanzien van deze Commissie-mededeling 
het ministerie van Economische Zaken speaking 
points zal opstellen die voor akkoord aan 
de andere departementen zullen voorgelegd. 



5.5 Relaties met de OPEC-landen 
Dit onderwerp zal worden besproken tijdens de lunch 
Aanleiding vormt een eerder Commissiepapier. Het 
betreft in het bijzonder de vraag of het 
opportuun is voor de Gemeenschap om 
e e n antwoord te formuleren op het rapport van de OPEC-
commissie voor de Lange Termijn Strategie. De Commissie 
stelt vervolgens de vraag of een onderhandelingsrelatie 

/ onderhandelingen EG-OPEC zou moeten worden gecreëerd en zo ja of deze /" 
in een formeel institutioneel kader zouden moeten worden 
geplaatst. Mogelijke onderwerpen die daarbij zouden 
kunnen worden besproken, zijn indexatie van olieprijzen, 
prioritaire olielevering door OPEC aan minst-ontwikkelde 
en een mogelijk filiaal van Wereldbank voor energie-investeringen 
Het betreft hier punten die betrekking hebben op de 
externe energierelaties van de Gemeenschap en die ook 
buitenlands-politiete implicaties kunnen hebben. 

Het ministerie van Economische Zaken maakte duidelijk 
dat het initiatief tot de bespreking gekomen was van 
commissaris Davignon teneinde een informatie
uitwisseling tussen de lidstaten over hun contacten 
met OPEC-staten te bewerkstelligen. Aldus zouden de 
standpunten van de lidstaten ook beter op elkaar af
gestemd kunnen worden. 

De~~Coördinatie Commissie constateerde dat 
er in essentie overeenstemming over bestond 
dat een informatie-uitwisseling en afstemming 
nuttig zou zijn. De Coördinatie Commissie 
concludeerde ook dat in het licht van de over
eenstemming die de Raad van Ministers van 
buitenlandse zaken op 18 december 1979 bereikt 
over regelmatig overleg in die Raad aangaande 
externe energierelaties en energieproblemen 
van de EEG, enige doorstroming naar de 
Algemene Raad gewenst is. Het werkdocument van 
de EG-Commissie zou eveneens in de 
Algemene Raad, eventueel tijdens de lunch, 
onderwerp van gedachtenwisseling kunnen zijn. 



5.6 De invoer van aardgas 

Evenals bij agendapunt 5.5 inzake de relaties met 
de OPEC gaat het ook hier om een onderwerp dat bedoeld 
is voor het lunchgesprek. Hiervoor is echter geen 
document van de Commissie aanwezig dat aanleiding gaf 
voor dergelijke gedachtenwisseling. 

Het gaat om de onderlinge informatie over de ontwikke
lingen bij de onderhandelingen met de Soviet-Unie en 
Algerije over de afsluiting van de nieuwe aardgas-
invoercontracten. Cruciaal daarbij is de te betalen 
contractprijs en de percentages voor de exportkrediete1 

Van de kant van het Ministerie van Buitenlandse Zaken 
werd er in de Coördinatie Commissie op gewezen dat 
de bezorgdheid over een zo mogelijk te grote afhankeli 
heid van de Soviet-Unie behalve in de VS tot op 
zekere hoogte ook in Europa bestaat. 

— - De Coördinatie Commissie stelde vast dat 
althans voor Nederland voldoende flexibiliteit 
bestaat in de voorzieningssituatie op dit 
punt zodat niet van een te grote afhankelijk
heid voor Nederland kan worden gesproken. 
Met betrekking tot de uitwisseling van 
gegevens zou de Nederlandse delegatie echter 
enige terughoudendheid aan de dag dienen 
te leggen. Vele gegevens behoren toe aan 
het bedrijfsleven zelve. 
Voor zover mocht blijken dat aan dit onderwerp 
buitenlandse-politieke aspecten kleven is 
evenals t.a.v. het onder punt 5.5 besproken 
onderwerp een aanvullende discussie in de 
Algemene Raad gewenst. 



6. Voorbereiding van de Fiscale Raad 
Tijdens twee voorgaande zittingen van de Fiscale Raad 
is getracht een doorbraak te bereiken in de accijnzen-
problematiek. Voor een dergelijke doorbraak is in het 
bijzonder ook de medewerking van de Franse Regering 
vereist. Inmiddels is komen vast te staan dat de 
Franse regering niet in staat ± s op korte termijn 
de gevraagde concessies te geven. Gelet op deze 
omstandigheid heeft het voorzitterschap er van afgezien 
deze Raadszitting doorgang te doen vinden. 

DGES, 15 juni 1981 


